
"LJUDI BEZ SNOVA" SA JUGA SRBIJE 
 
(FoNet) - Jug Srbije, posebno opštine Trgovište i Bujanovac, najnerazvijeniji je deo države, 
privreda gotovo da i ne postoji, a mladi tamo ne vide nikakvu budućnost, upozoreno je danas 
na okruglom stolu o potrebi posebne politike regionalnog razvoja juga Srbije. 

Skup je organizovao Program UN za održanje mira i inkluizivni lokalni razvoj (PBILD), a 
prikazan je i dokumentarni film „Ljudi bez snova“, za koji je scenario napisao dugogodišnji 
izveštač brojnih medija sa juga Srbije Radoman Irić. 

U filmu su prikazani uslovi u kojima žive socijalno najugroženiji građani na jugu Srbije, koji 
su bez posla i bilo kakvih primanja, osim male opštinske socijalne pomoći, koji se 
prehranjuju uglavnom u narodnim kuhinjama, a neretko žive u objektima bez struje, vode i 
grejanja.  

U filmu je naveden i podatak da opština Trgovište do pre nekoliko meseci nije imala internet.  

Predsednik opštine Bujanovac Nagip Arifi je ocenio da film nije prikazao ni 50 odsto pravog 
stanja na jugu Srbije. 

„Ljudi u nekim brdskim delovima Pčinjskog okruga žive kao u 15. veku, tamo ne samo da ne 
postoji nikakva perspektiva, nego su stacionirane i ogromne snage bezbednosti za koje se ne 
zna šta čuvaju i od koga“, rekao je Arifi. 

On je podsetio da je opština Bujanovac izradila program razvoja od 2007. do 2013. godine, i 
da je na osnovu tog programa proglašena za opštinu sa povoljnom klimom za strane 
investicije, ali da taj plan strateški ne može da se realizuje jer Vlada Srbije, kako je rekao, ne 
želi nikakve investicije u Bujanovcu. 

„Iako je dogovoreno, Vlada Srbije ne priznaje diplome Univerziteta u Prištini i mladi iz 
Bujanovca i Preševa jedino mogu da odu u inostranstvo, jer ovde ne vide budućnost“, rekao 
je Arifi.  

Gradonačelnik Vranja Zoran Antić je napomenuo da glavni problem u tom gradu 
predstavljaju „posrnuli giganti“, fabrike „Koštana“ i „Jumko“. 

„Iz gradskog budžeta ćemo izdvojiti više sredstava za poljoprivredu, da bismo stimulisali 
male proizvođače, ali država mora konstantno da podržava razvoj juga Srbije. Mi još 
nemamo ni gasovod“, istakao je Antić.  

Ambasador Švajcarske u Srbiji Ervin Hofer smatra da osnov za razvoj nerazvijenih područja 
ne smeju da budu državne dotacije već inicijative i projekti lokalnih sredina, a uloga države je 
da obezbedi stabilno i povoljno okruženje za realizaciju tih projekata. 

Skupu je prisustvovala i potpredsednica Srpske napredne stranke (SNS) Jorgovanka 
Tabaković, koja je rekla da su ekonomske mere za razvoj juga Srbije već označene u 
programu koji će sprovoditi nova Vlada.  

„Ne treba izmišljati toplu vodu: razvoj i ljude stimulišete poreskom politikom i 
subvencijama. Problemi Trgovišta i Bujanovca jednaki su problemima Plandišta i delova 



Vojvodine koji su podjednako nerazvijeni, a pitanje je samo da li ćemo na nivou celog 
društva doneti odluku da stvaramo pravedno društvo“, naglasila je Tabaković. 


